
Zápis 
 

ze schůze  KO SPOV Moravskoslezského kraje dne 15. 10. 2015, 
zámek Kunín 

Program: 
 

1. Informace k návrhu krajského rozpočtu a možnosti podpory obcí,    
Martin Sikora, náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje 
 

2. Soutěž Vesnice roku 2015 – vzpomínky na krajské kolo soutěže, vystoupení 
účastníků i členů krajské hodnotitelské komise 
                          

3. Představení knih „20 let Vesnice roku v POV 1995-2014“ a „SVR 
v Moravskoslezském kraji 1995-2014“, informace o dění ve SPOV ČR a o 
připravované konferenci Venkov 2015, informace ze SMO ČR, diskuze 
k pokračování projektu Podpora meziobecní spolupráce 
 

Schůzi zahájil předseda Dušan Lederer. Nejprve hostitelka p. starostka Novosadová 
představila svou obec jako vítěze krajského kola SVR 2015.  
Ad1) P. náměstek hejtmana Sikora potom hovořil o své dlouhodobé snaze o 
pravidelné scházení se se starosty měst a obcí a informování o možnostech 
financování. Hovořil o programu na přípravu PD a loňském rozšíření DT pro obce do 
2 tisíc obyvatel. 16. 10. 2015 je konečný termín pro podávání žádostí do tohoto 
programu, max. částka 500 tis. Kč (PD pro nový IROP, OP ŽP, PRV, OP PIK, OP Z). 
Snaha zajistit na POV 2016 16 mil Kč (+4 mil Kč MAS). Tedy návrh 20 mil Kč je po 1. 
čtení rozpočtu. Vyhlášení výzvy by mělo být na konci 1. čtvrtletí 2016. K DT MAS – 
30. 4. proběhlo v Bystřici vzájemné jednání, 25. 9. byl tento dotační program 
schválen krajským zastupitelstvem. MAS získávají max. 300 tis. Kč na provoz 
(projekt. manažeři). Žádosti se podávají od 21. - 31. 10. 2015. Budou předkládány 
Komisi pro RR, potom schváleny první prosincovou radou a 17. 12. na zasedání 
zastupitelstva kraje. Pan náměstek je všem dále k dispozici. 
Kotlíkové dotace – MsK dává 1,4 mld. Kč, spravuje ji SFŽP. Kraj požádal do konce 
září, první částka činí 469 mil. Kč, výzva bude v polovině prosince. 
Z ROP se vracejí postupně z projektů peníze, aby se program dočerpal, tak v lednu 
chce kraj všem zaplatit, proplácet se může až do 30. 6. 2016. Bylo přijato 59 
projektů, nejprve podpořeno 25 projektů, ale dnes už je na pořadí 43. projekt a asi 
budou vyčerpány všechny projekty. 
P. Kavala – děkuje za to, že se pomalu vracejí peníze do POV MsK. Předchozí 
hejtmanové při jednání tvrdili, že MsK má jiné priority než venkov. Bohužel, ovlivnili i 
sousední Olomoucký kraj, kde z původních 64 mil. Kč škrtl hejtman 40 mil. Kč, a 
zůstalo jen 24 mil. Kč s odvoláním na kraj Moravskoslezský, kde je menší částka (!). 
 
Ad 2) SVR 2015 – předsedou SPOV MsK byla předána ještě drobná ocenění všem 
v soutěži zúčastněným a přítomným obcím (6). Předseda komise p. Machýček vyzval 
k větší účasti obcí příští rok, lze soutěž zadat i někomu jinému na starost v obci, 
nemusí to vždy připravovat starosta. Obec nemusí být nejkrásnější, ale 
nejkomplexnější! Zvýšil se čas, který má komise na prohlídku jedné obce, tj. na 2 
hodiny celkem. Vyzývá starosty, aby dali svým lidem volnost! P. Machýček také 
podal informace k publikaci, kterou připravuje jeho obec, týkající se vítězů SVR 
v kraji za léta 1995 – 2014. Tito vítězové – obce, obdrží každá 20 ks publikace. 



P. Kavala – vysvětluje možnou nižší účast v SVR 2015 také situací po volbách, kdy 
se nikdo nechtěl chlubit předchůdcovou prací. 
 
Ad3) P. Kavala  představil knihu POV ČR 1995 -2014, kterou vydalo MMR a p. Ing. 
Tichá. Dále by rád předal informace k následujícím bodům: 

- Příští týden bude v Parlamentu hlasování o rozpočtu krajů, měly by jim být 
vráceny 2 mld. Kč (byly vzaty do II. pilíře). Dnes ráno vyšla výzva starostům, 
která byla i poslána našim členům, podpořit kraje, když dostanou zpět 
vyrovnání RUD, ale aby k tomu dostaly zpět i obce a města (dělá to cca 400,- 
Kč na občana). Byla vydána společná výzva partnerů SMS a SPOV. Hlasovat 
v parlamentu se má příští středu. Doc. Tománek z VŠB-TU, který se tématem 
odborně zabývá, řekl, že 5 mld. Kč ve státním rozpočtu nehraje žádnou roli. 

- Podpořit obecní rozpočty formou podpory OZE (ovšem ne na polích, ale 
fotovoltaikou na střechách). Podpora by měla jít za obcemi a občany. 

- Pošty – časem budou kamenné pošty stejně zrušeny, nutno přijmout tento 
fakt, že služby může poskytovat i někdo jiný. Oficiálně se tvrdí, že se nic rušit 
nebude, ale neoficiálně je jednáno velmi intenzivně. 

- MOS – názor k projektu meziobecní spolupráce. Mnoho věcí děláme 
neefektivně, šly by dělat společně lépe, ale jedině přes francouzský model, 
jinak panuje na vedení SPOV obava, že na zaplacení nákladů servisu služeb 
bude obcím ubráno z jiných jejich prostředků! 

- Národní konference Venkov 2015 – bude 12. – 13. listopadu na Velehradě, 
téma „Půda“ – jde o velmi aktuální téma, členům se doporučuje účast. 

 
 
P. Novosadová – František Lukl, starosta Kyjova je novým předsedou SMO. 
V pondělí si vláda vyčlenila 1,5 hod na jednání se zástupci SMO. Svaz už před 2 
měsíci inicioval k RUD, proč stát obcím nevrátí necelá 2 %. Návrh – o 1 % zvýšit 
příspěvek na výkon státní správy. Příspěvky na soc. bydlení – je chyba, že se 
vztahují „na hlavu“ a ne na místnost. Zákon o veřejném opatrovnictví asi nevznikne, 
jen novela NOZ. 
Pokračování projektu MOS – poptávka je hlavně z Čech, kde jsou opravdu malé 
obce. Na jeden dobrovolný svazek obcí má být 2,5 úvazku hrazeno z projektu, 
přičemž se předpokládá 15 % spoluúčast. 0,5 úvazku bude pro právníka, i podpora 
přenesené působnosti. 
P. Liberdová pozvala přítomné na konferenci RODINA!!!, která se bude konat 20. 10. 
2015 v Třanovicích. 
P. Tancík: Vyzývá starosty vystoupit aktivně v krajských volbách – Strana starostů 
 
P. Bubeníková: již existuje strana Starostové a nezávislí, tak proč zakládat něco 
nového? 
 
Příští schůze SPOV MsK bude ve Velké Polomi 17. prosince 2015, bude to řádná 
výroční valná hromada. 
 
Schůze byla ukončena ve 12:30 hod. 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 
 



 
Zápis ze schůze výboru SPOV MsK 15. 10. 2015 od 9 hod, zámek Kunín 
 
Přítomni: Martiňák, Lederer, Tomiczek, Pastrňák, Kožušník, Borski, Kocián, Halfar,  
Bubeníková, Míček, Vaněk 
Omluveni: Váhalová 
 
1) Předseda informoval, že při osobním jednání náměstek Sikora slíbil se dostavit na 
schůzi, aby podal info k rozpočtu MsK 
2) SVR 2015 – slavnostní vyhlášení bylo v Kuníně 31. 7. 2015, dnešní schůze bude 
tomuto tématu také věnována. Účast 8 obcí v soutěži je opět velmi nízká i vzhledem 
k tomu, že vyhlášení vítězů se účastnil a čas si udělal i pan hejtman. 
3) Národní konference Venkov 2015 bude 12. – 13. 11. 2015 na Velehradu, kdo 
může, ať se účastní. 
4) V programu schůze bude také diskutována otázka, zda pokračovat v projektu 
MOS (SMO ČR), zda se mají svazky obcí zapojit či ne. 
5) Pošty – dotaz SPOV, zda v případě, že provozování poštovních služeb na malé 
obci někým jiným nebude fungovat, tak ČP si převezme fungování zpět, nebyl 
písemně potvrzen (tvrzeno pouze ústně ředitele ČP), ve Vražném pošta dobře 
funguje, ½ úvazku pracovnice platí pošta, ½ obec. Tím se vyřešila neochota 
zastupitelstva platit plný pracovní úvazek. 
6) Návrh činnosti na léta 2015 -2017, členům předsednictva byl rozdán dotazník 
s tématy činnosti SPOV ČR na léta 2015 – 2017, mohli volbou vyznačit 6 stěžejních 
témat pro příští rok. Tajemnice vyhodnotí a podle toho se bude orientovat i odborný 
program schůzí.  
7) P. Bubeníková informovala, že registr smluv se bude týkat jen malých obcí. 
8) Informace o VH SPOV ČR v Praze 1. 12. 2015 a Dni malých obcí 3. 11. v Praze a 
5. 11. v Prostějově. 
9) P. Kožušník informoval, že 29. 10. 2015 bude zasedání RSK, budou se 
projednávat místní akční plány (MAPy), p. Krist by měl říci info ke strategii CLLD a 
budou podány informace k ITI. 
10) P. Bubeníková přišla s nabídkou, aby valná hromada v prosinci byla uspořádána 
v její obci Velké Polomi. 
 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 


